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2023� november 21-én, interakítv kon-
zultációval egybekötött erdészeti és va-
dászati üzemgazdaságtan óra kereté-
ben Bálint Sándor, szakosztályelnök, a 
DALERD Zrt� vezérigazgató-helyettese, 
Hölbling Sándor a Mecsekerdõ Zrt ve-
zérigazgató-helyettese, Kovács Ferenc, 
az Agrárminisztérium fõosztályvezetõje 
és Lajtos János, a Gemenc Zrt� osztály-
vezetõje részvételével tartott panelbe-
szélgetést, az erdõgazdaságok megala-
kulására emlékezõ szakmai nap szer-
ves folytatásaként�

A feldolgozott témák között szere-
pelt a digitalizáció hatása az erdõgaz-
dálkodás mindennapjaira, a jövõbeli 
fejlõdési lehetõségekre, valamint szóba 
kerültek azok a zsákutcák is, amelyek a 
hatékonyságot nem növelik, legfeljebb 
az élet minden területén hódító infor-
mációéhséget táplálják� 

Lajtos János a téma felvezetésében 
bemutatta, hogy a jelenleg elérhetõ di-
gitális megoldások az erdõmérnökök-

tõl új szemléletet követelnek, cserébe 
azonban tágra nyitják a szakmai adat-
gyûjtési és elemzési lehetõségeket, 
megteremtve ezzel a tényadatokra 
épülõ, finomabb léptékû döntéshozatal 
alapjait�

Hölbling Sándor a közjóléti felada-
tokról szólva kifejtette, hogy az állami 
erdõgazdaságok körében ezek a funk-
ciók mindinkább a fókuszba kerülnek, 
de finanszírozásuk egyre növekvõ ter-
het ró a termelõ ágazatokra� 

Az erdészeti erdei iskolai hálózat mû-
ködtetése, az erdei rekreáció infrastruk-
túrájának fejlesztése és folyamatos mû-
ködtetése olyan közérdekû szolgáltatás, 
amely tartósan beépül az állami erdé-
szeti társaságok küldetésébe� Ezen szol-
gáltatások ma már nemcsak a kiemelt 
turisztikai célterületeken, hanem az or-
szág erdõterületeinek egyre növekvõ ré-
szén válnak az erdõgazdálkodás és a 
társadalom fõ kapcsolódási felületévé� 

A rekreáció és a közönségkapcsola-
tok témája az egyetemi hallgatók és a 
résztvevõk nagy aktivitását váltotta ki� 
Az ezzel kapcsolatos különbözõ ta-
pasztalatok alapján kézenfekvõnek 
tûnt, hogy bár az üzemgazdaságtan 
ezen a téren kevés szerephez jut, az 
üzemszervezésre, az eredményességre 
és a hosszú távú mûködésre ezek a 
kérdéskörök nagy hatást fognak gya-
korolni a jövõben�

Kovács Ferenc a vadászat és a 
vadgazdálkodás hosszú távú fejlesztési 
koncepcióját mutatta be, amely az ága-
zat sok évtizede görgetett és egyre nö-
vekvõ problémáinak megoldására vál-
lalkozik� 

A vadgazdálkodás mint gazdasági 
tevé kenység nem elhanyagolható je-
lentõségû, különösen a vadvilág eszmei 
értékénél fogva, ugyanakkor közvetett 
hatása más földhasználati formákra 
(mezõgazdaság, erdõgazdálkodás) még 
inkább jelentõssé teszi� 

A vadászatra jogosultak egy folya-
matosan átalakuló piacon tevékeny-
kednek, amelyen egyrészt igen erõs 
versenyhelyzet alakult ki az egyre javu-
ló közlekedési lehetõségeknek köszön-
hetõen, másrészt a fogyasztói szokások 
átalakulása is észrevehetõ� Mindez a 
vadászati szolgáltatók részérõl magas 
színvonalú vadgazdálkodást és ven-
déglátást, valamint folyamatos alkal-
mazkodást igényel�

Bár a rendezvény lebonyolítási for-
máját rendhagyónak szántuk, nagyon 
is szeretnénk, ha a következõ alkalmak 
révén ez a fajta témafeldolgozás és 
együttmûködés a tárgy oktatásának 
megszokott részévé válna�
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A Közgazdasági Szakosztály régi ter-
veket valóra váltva rendezte meg 
rendhagyó üzemgazdaságtan óráját a 
Soproni Egyetem Erdõmérnöki Karán, 
szorosan kapcsolódva az állami erdõ-
gazdaságok 30 éves fennállásának 
ünnepi rendezvényéhez. Az idén 65 
éves szakosztály kezdeményezõje volt 
a Soproni Egyetem és az Országos 
 Erdészeti Egyesület között kiépülõ 
szorosabb együttmûködésnek, amely-
ben azóta is aktívan részt vesz, ahogy 
azt a Sopronban megtartott szakmai 
program is jelezte. 
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